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Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ

A mindennapi életünket 
lassan két éve alapve-
tően meghatározó és 
befolyásoló koronavírus 
járvány mellett szóba 
kerültek az idén megho-
zott, történelmi léptékű 
kormánydöntések, és a 
békéscsabai fejleszté-
sek abban az interjúban, 
amelyet Herczeg Tamás-
sal készítettünk. Bé-
késcsaba országgyűlési 
képviselője a gazdasági 
és egészségügyi témák 
mellett beszélt a közös-
ségek erejéről, valamint 
a fák és a zöldterületek 
fontosságáról.

– A 2021-es esztendő is a 
koronavírus-járvány sötét 
árnyékában telt. Ön szerint 
van-e végleges megoldás a 
Covid-ellen?

– Jelenleg nem tud jobb 
megoldást a világ összes or-
szága, így természetesen 
én sem tudok mást monda-
ni, mint az oltakozást. Több 
helyen olvastam arról, hogy 
„öngyilkos” vírussá válik, 
lassan „elkopik” és influen-
za szerűvé szelídül a Covid. 
De nyilván az orvostudo-
mánynak lesz döntő szere-
pe abban, hogy elmúljon. 
Lehet, hogy az injekció he-
lyett a gyógyszeres keze-
lés lesz az út, már vannak 
olyan hatóanya-
gok, amik csök-
kentik a súlyos 
tünetek kiala-
kulást, de úgy 
néz ki, hogy az 
egészségügy ál-
tali immunizá-
lás nem kerül-
hető meg. Nem megoldás a 
bezárkózás, a korlátozás, 
a digitális tanrend szerin-
ti oktatás, nem megoldás az 
országok hermetikus zárá-
sa, ráadásul ez lehetetlen is 
a mai világban. 

– Szociológusként bizonyá-
ra az átlagnál többet fog-
lalkozik az emberi kapcso-
latokkal, s főleg a Covidnak 
az erre gyakorolt hatásá-
val. Ön szerint ezen a terü-
leten van-e változás, és ha 
igen, milyen mértékű?

– Ha szűkülnek az embe-
ri kapcsolatok, ritkulnak a 
konkrét találkozások, keve-
sebbet vagyunk együtt, an-

nak vannak káros hatásai 
az ember lelkére. Azt mond-
juk, milyen jó, hogy van in-
ternet. De meggyőződésem 
és a tapasztalatom is, hogy 
semmiképpen nem váltja ki, 
hogy a családok, a közössé-
gek tudjanak valós időben 
és valós térben együtt len-
ni. A  gazdaság előbb-utóbb 
talpra áll, de a közösségek-
nek nélkülözhetetlen szere-
pük van az életben – hiszen 
szociális lények vagyunk –, 
és ha ezt valami akadályoz-
za, annak nagyon súlyos lel-
ki következményei vannak.

– A kormányzat gondolko-
zik-e azon, hogy valamilyen 
segítséget nyújtson azok-
nak az embereknek, akik a 
koronavírus-járvány miatt 
mentális problémával küz-
denek?

– A  kormányzat részéről 
több döntés is született en-
nek a mentális megpróbál-
tatásnak a feloldására, „ke-
zelésére”. Azon túl, hogy 
nem korlátozza a közössé-
gek működését, támogatja a 
programokat, amik lehető-
séget adnak az együttlétre. 
Ilyen a Köszönjük Magyar-
ország, az Őszi Hacacáré, a 
plusz források a civil szer-
vezeteknek, a kistelepülé-
sek rendezvényeinek tá-
mogatása. Tehát része a 
kormányzati gondolkodás-
nak, hogy segítse a csopor-

tok, szervez-
tek működését, 
megteremtse az 
együttlétek le-
hetőségét. Az, 
hogy az egyén 
szintjén mi-
lyen segítség-
nyújtás lehet-

séges, nehezebb kérdés. Az 
látható minden, ebben a té-
makörben végzett kutatás-
ból, hogy a pandémiához 
kapcsolódó bezártság, a 
korlátozások valóban ko-
molyan megterhelik a men-
tális egészségünket, hiszen 
az otthonlét során rövid idő 
alatt is strukturálatlanná 
válhat az ember élete, meg-
szűnik a rendszeresség, 
sokkal csekélyebb az im-
pulzusok száma. Nagy való-
színűséggel ennek a bezárt-
ságnak is köszönhető az az 
elkeserítő mennyiségű ag-
resszivitás, ami a közössé-
ginek nevezett oldalakon 
tapasztalható, szinte bár-

milyen téma is vetődik fel a 
„beszélgetés” során. Ezért is 
csak a legutolsó, leginkább 
elkerülendő lépés lehetne a 
zárás. 

– Nem csak az állampolgá-
rok szomatikus testi és lel-
ki egészségére, de az élet 
valamennyi területére ne-
gatívan hatott a járvány. 
A gazdaság bár nyáron re-
kord növekedést mutatott 
az elmúlt év azonos idősza-
kához képest, most megint 
csökken a teljesítmény di-
namikája. Ön szerint ellen-
súlyozhatók-e a kormány 
intézkedéseivel a világgaz-
dasági folyamatok?

– A  következő évre már 
elkészült a gazdasági növe-
kedés ütemére vonatkozó 
terv, amiben van dinamika. 
A  következő esztendőre öt 
százalék feletti növekedést 
prognosztizál Varga Mihály 
pénzügyminiszter, és az azt 
követő esztendőben is ha-
sonló lehet a növekedés.  
A  világban most azt látjuk, 
hogy villamosenergia, föld-
gáz és alapanyag hiány-
ra számítanak a szakértők. 
Ezek közül az első kettő 
esetében hozott döntések 

– és itt a rezsicsökkentés 
során meghatározott la-
kossági árakra, valamint a 
hosszútávú földgázvásár-
lási szerződésre gondolok 
– biztonságot és kiszámít-
hatóságot jelentenek. A  na-
pokban született előterjesz-
tés, ami a kisvállalkozások 
kedvezményes árú ener-
giafelhasználását eredmé-
nyezi, a gazdaság szereplői-
nek egy fontos csoportjánál 
szolgálja a működési stabi-
litást. A  rezsicsökkentés-
sel, a földgázbeszerzéssel, 
illetve a rögzített üzem-
anyagárral sok területen el-
lensúlyozhatók a világpi-
aci trendek. Körbenézve a 
szomszédos országokban 
vagy az Európai Unióban, 
az látható, hogy a magyar 
kormány sokkal többet tett, 
mint más országok veze-
tői. És ehhez hozzáteszem 
a munkáltatói adók négy, 
a kisvállalati adók további 
egy százalékos csökkenté-
sét. Ezzel együtt ezerötszáz 
milliárdos adócsökkentést 
hajt végre jövőre a kormány, 
ami valóban történelmi lép-
tékű!

Herczeg Tamás országgyűlési képviselő felszólalás közben

A fejlődés 
közös érdem
Szabadkígyós nevéről 
szinte nincs olyan pol-
gártársunk, akinek nem a 
Wenckheim-kastély jut elő-
ször eszébe. A most meg-
újuló, új turisztikai vonz-
erővel bíró építmény és a 
köré tervezett attrakció ta-
lán jövőre már fogadja a kö-
zönséget. A település első 
emberének, Ba-
logh Józsefnek is 
szívügye a kas-
tély, amit szin-
tén sokkal töb-
ben tudnak róla, 
mint a helyi la-
kosság. A pol-
gármester két éve a Magyar 
Arany Érdemkereszt pol-
gári tagozat kitüntetésben 
részesült a település fej-
lesztésének és az ott élők 
képviseletének érdekében 
végzett példaértékű mun-
káját elismerve.

Mindezek tudatában ér-
deklődtünk tőle az ókígyósi 
mindennapokról, az önkor-
mányzatról, fejlesztésekről. 

– Panaszra nincs okunk, a 
hétköznapok nálunk is átla-
gosak, a pandémia bennün-
ket is ugyanúgy érint, mint 
másokat, de talán jó érzés-
sel tölti el a lakosságot, hogy 
szinte hónapról hónapra 
van mit felmutatnunk a te-
lepülésen, fejlődünk, gya-
rapodunk. Ez valójában kö-

zös érdem, mert 
mind az önkor-
mányzati kép-
viselők, mind 
az itt élők tud-
ják, hogy mi jó 
Szabadkíg yós-
nak. Vannak öt-

leteink, terveink, melye-
ket igyekszünk a megfelelő 
fórum elé tárni és megta-
láljuk a partnereinket me-
gyei szinten is, és nem utol-
só sorban Herczeg Tamás, 
országgyűlési képviselő is 
tudja az érdekeinket érvé-
nyesíteni. Ezúton is köszön-
jük neki!

Tiszták, 
őszinték és 
erősebbek 
az emberi 
kötődések

Hónapról 
hónapra van 
mit felmu-
tatnunk
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Kevesebb adó, 
több jövedelem
A  magyar, de talán az eu-
rópai történelemben is pél-
da nélküli az az adócsomag, 
aminek az elemeit 2021-ben 
terjesztette a Parlament elé 
a Fidesz-KDNP kormány, és 
amelyet a kormánypárti kép-
viselők támogatásával sza-
vazott meg az Országgyűlés.

Novemberben a nyugdíja-
sok soha nem látott mértékű 
nyugdíjprémiumban része-
sültek, amely a törvényben 
foglalt maximális 80 000 fo-
rint volt. Ezt valamennyi 
nyugdíjban részesülő meg-
kapta, függetlenül a nyugdí-
ja mértékétől.

A nyugdíjasok a következő 
év februárjában megkapják 
a 13. havi nyugdíj teljes ösz-
szegét, ezzel az Orbán Vik-
tor vezette kormány vissza-
adja azt a 13. havi nyugdíjat, 
amit a baloldalinak nevezett 
kormány 2009-ben elvett az 
idősektől.

Január elsejétől brut-
tó 200  000 forintra nő a mi-
nimálbér, és bruttó 260  000 
forintra emelkedik a szak-
munkás minimálbér. Ez-
zel mintegy húsz százalékkal 
emelkedik a legalacsonyabb 
keresettel rendelkezők bére. 
Ez a béremelés az inflációt fi-
gyelembe véve is jelentés reál-
bér növekedést eredményez. 

A  koronavírus járvány el-
lenére is rekord mértékű nö-

vekedést ér el 2021-ben a 
magyar gazdaság. Az éves 
szinten 5 százaléknál biz-
tosan magasabb GDP nö-
vekedés lehetőséget termet 
a kormánynak arra, hogy a 
gyermeket nevelő családok 
számára az átlagbér mérté-
kéig visszaadja a 2021-ben 
befizetett adót. Ez a döntés 
csaknem kétmillió szülőt 
érint, és az intézkedéssel a 
Fidesz-KDNP kormány 600 
milliárd forintot ad vissza a 
családoknak.

A fiatalok életkezdését se-
gíti az az elfogadott jogsza-
bály, amely értelmében a 25 
év alatti fiatalok az átlagjö-
vedelem mértékéig adómen-
tességet élveznek. Ez az adó-
mentesség a foglalkoztatási 
jogviszonyból, a vállalkozói, 
vagy őstermelői tevékeny-
ségből és a diákmunkából 
származó jövedelmekre is 
érvényes.

A  vállalkozásokat segítő 
intézkedésként 4 százalékos 
munkáltatói adó csökkentés 
és 1 százalékos kisvállalko-
zói adócsökkentés lép életbe 
a következő esztendőben.

A  felsorolt intézkedések 
jól mutatják a Fidesz-KDNP 
célkitűzését, miszerint Ma-
gyarországot előre kell vin-
ni, és ehhez a családok és 
vállalkozások támogatására 
van szükség!

A fejlődés 
útján 3
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Varga Zsuzsanna Tehetség-díjas
Tehetség-díj néven alapított 
elismerést a nyolcadik osz-
tályból elballagó diákok szá-
mára 2020-ban Herczeg 
Tamás országgyűlési képvi-
selő. A  díjat első alkalommal 
Szabadkígyósón Süli Berta-
lan vehette át. A 2021. évi dí-
jazott pedig Varga Zsuzsan-
na lett. Az elismerést azzal 
érdemelte ki, munkája min-
den területén kiemelkedő tel-
jesítményt nyújtott. Ahogy 
pedagógusai fogalmaztak: 
„Mindezt sokszor úgy tűnik, 
hogy kemény erőfeszítés nél-
kül, örömteli tanulással éri el. 
Mint egy szivacs szívja ma-
gába a tudást. Képes elmé-
lyülni az őt érdeklő dolgok-
ban.”  A  kitűnő bizonyítvány 
elérése mellett sok területen 
kipróbálta tehetségét. Ügyes 
néptáncos, kiválóan énekel, 
de talán a képzőművészetben 
a legtehetségesebb. Több kép-
zőművészeti pályázat nyer-
tese. Ízlése karakteres, egyé-
ni, értékes jellemvonással 
bír. Felnőtteket meghazudto-
ló értékrendjének és viselke-
dés kultúrájának köszönhető, 
hogy nagyon jó volt általános 
iskolás évei alatt a kapcsolata 
a tanárokkal és a tanuló tár-
saival is.

Az általános iskolában töl-
tött nyolc év alatt kiemelke-
dő tanulmányi eredményt 
ért el. Felső tagozatos évei-
ben a természettudományok 
területén, elsősorban földrajz 
és biológia tantárgyakból je-
leskedett. Az iskolák közötti 
megyei versenyeken több al-
kalommal ért el dobogós he-
lyezést. Ezzel pedig iskolája 
hírnevét is öregbítette.

Herczeg Tamás a Tehetség-
díj emlékplakettje mellett, az 
elismerésben részesülő diák-
nak ötvenezer forint pénzju-
talmat is átad, amelyet a saját, 
adózott képviselői jövedelmé-
ből ajánlott fel. A  díjjal kap-
csolatban az országgyűlési 
képviselő így fogalmazott: – 
A  Tehetség-díjat azért alapí-
tottam, mert úgy gondolom, 
a kitartás, a szorgalom, a te-
hetség, mind olyan tulajdon-
ságok, amelyek nagyon fontos 
értékek ahhoz, hogy boldo-
guljunk az életben. Szeret-
ném az elismerésemet, a tisz-
teletemet kifejezni azoknak 
a diákoknak, akik az eddigi 
életszakaszukban kiválóan 
teljesítettek, és természete-
sen azoknak a családoknak is, 
akik nevelik ezeket a gyereke-
ket, akik segítenek a kitelje-
sedésükben. Köszönetet kell 
mondanom a tanároknak, ne-
velőknek is, mert fontos szere-
pük van abban, hogy a gyere-
kek tizennégy évesen készen 
állnak a következő évek kihí-
vásaira. A másik része a gon-
dolataimnak, hogy Békés 

megye egy jó hely, egy élhe-
tő, szerethető hely, ahol van-
nak tehetséges, sokra hivatott 
gyerekek. Számos dolog kell 
ahhoz, hogy egy fiatal itt bol-
doguljon, ne vágyjon el a szü-
lőföldjéről, s ha el is költözik a 
tanulmányai miatt, a későb-
biekben visszajöjjön. Nagyon 
pici gesztusnak gondolom ezt 
a díjat – ami talán eggyel több 
szálat jelent majd a szülőföld-
höz kötődésben…  Azt terve-
zem, hogy amíg országgyűlési 
képviselőként dolgozok, addig 
évről megtisztelem a legjob-
ban teljesítő diákokat ezzel a 
díjjal. A  Tehetség-díjat tehát 
ebben a formában tovább sze-
retném vinni, esetleg egy ki-
csit ki is bővülhet a díjazot-
tak köre. Sok a kiváló tanuló, 
de számos diák nem a tanul-
mányi eredményeivel tűnik ki 
a többiek közül, hanem sport-
teljesítményével, vagy mű-
vészeti területen ér el sike-
reket. A díj tehát egy jelképes 
elismerés, ami azt akarja ki-
fejezni, hogy magam fontos-
nak tartom a tehetséget, a ki-
tartást, a szorgalmat.

– A gazdaság talpra állítása 
mellett jelentős támogatá-
sokat, kedvezményeket kap-
nak az állampolgárok. Me-
lyeket tart a legjelentősebb 
idei parlamenti döntések-
nek?

– Az elfogadott jövő évi 
adócsomag több olyan ele-
met is tartalmaz, ami pá-
ratlannak és történelminek 
nevezhető. Ebbe tartozik a 
huszonöt év alattiak adó-
mentes jövedelme. Bárhon-
nan is származik ez a jövede-
lem – legyen az vállalkozás, 
őstermelői tevékenység, fog-
lalkoztatás vagy diákmun-
ka – nem terheli személyi-
jövedelem-adó. Teljesen 
rendhagyó, hogy a gazda-
ság teljesítőképességének 
köszönhetően a családok 
az átlagjövedelem szintjé-
ig visszakapják a befizetett 
adójukat. Ilyen még soha 
nem volt Magyarországon. 
Az is szinte példa nélkü-
li, hogy a garantált bérmini-
mum és a minimálbér ilyen 
mértékben emelkedik a kö-
vetkező évben. Bár nem adó-
jogszabály, de nagyon jelen-
tős a nyugdíj prémium és a 
nyugdíj kiegészítés össze-
ge, amit ez év novemberé-
ben kaptak az idősek. Ma-
gam is javasoltam, hogy azok 
a kisnyugdíjjal rendelkezők, 
akiknél a nyugdíjprémium 
mértéke nem érte volna el a 
maximálisan adható össze-
get, ők is kapják meg a nyolc-
vanezer forintot. Az erről 
szóló kormánydöntést kicsit 
a saját sikeremnek is érzem. 

– Saját sikerének tekinthe-
ti a tavaszi kormánydöntést 
is, amikor az üzletbezárások 
kapcsán tett javaslatot arra, 
hogy a zárás ne vonatkozzon 
a mezőgazdasági terméke-
ket árusító üzletekre. Ez egy 
nagyon fontos döntés volt a 
mezőgazdaságból élők és a 
kiskert tulajdonosok számá-
ra is. Adódik a kérdés: eny-
nyire azonosul a kistelepü-
lésen élők problémáival? 
Milyennek látja a jelen vidé-
ki emberének helyzetét?

– Magam is falusi vagyok, 
Pusztaföldváron éltem gye-
rekkoromban. Ez a világ egy 
tiszta, őszinte, jól átlátható, 
emberléptékű, bölcs világ. 
Akadnak feszültségek em-
ber és ember között, de még-
is tiszták, őszinték és erő-
sebbek az emberi kötődések, 
ami lelki értelemben is na-
gyon sokat jelent. Vidéken 
a hagyománytisztelet ta-
lán azzal is összefügg, hogy 
a kistelepüléseken az embe-
rek jól ismerik a településük 
múltját.  A gyermekkor meg-
határozó az ember életé-
ben, így a szüleimtől tanul-
tak, és például a természet, 
a földművelés, a kertészke-
dés a mai napig az életem 

része. Nekem is van kisker-
tem, minden évben vetünk, 
palántázunk a családdal, 
metszem a gyümölcsfáimat, 
elvégzem a tavaszi lemosó 
permetezést. Nincs is annál 
jobb, mint amikor a saját pa-
radicsomodat, paprikádat 
teszed az asztalra a szalonna 
mellé… és a saját gyümölcs-
nek is más íze van, mint amit 
a boltba veszek. Ha még jófé-
le pálinka főzésére is jut eb-
ből a gyümölcsből, az aztán 
szuper dolog.

– Szinte le sem zárult az év, 
de már készülhetnek az ön-
kormányzatok, a civil szer-
vezetek, az egyházak a kö-
vetkező évi Magyar Falu 
Program pályázataira. Lát-
ható-e, hogy milyen változá-
sok lesznek az új kiírásban?

– A  sikeres programele-
mek természetesen marad-
nak. Lesznek új pályáza-
ti területek is, mint például 
a szabadtéri közösségi terek 
kialakítása. Ami talán fon-
tos változás, hogy még in-
kább egyszerűsödik, és gyor-
sul a pályáztatás rendje. 
Szűkülnek a beadási és el-
bírálási határidők, így gyor-
sabban tudják megvalósíta-
ni a nyertesek a fejlesztési 
elképzeléseiket. 

Ön szerint mi szükséges ah-
hoz, hogy javuljon a kiste-
lepülésen élők életszínvo-
nala?

Az én munkám is benne 
van abban, hogy évről évre 
legyen forrás járdák és belte-
rületi utak karbantartására, 
felújítására. Úgy gondoltuk 
néhány képviselőtársam-
mal, hogy ennek prioritást 
kell élveznie a Magyar Falu 
Programban, mivel a hét-
köznapi életet alapvetően 
befolyásolja, hogy milyen 
járdákon, utakon közleked-
hetünk.  Magam is kezde-
ményeztem, hogy a Magyar 
Falu Program tartalmaz-
za erre a területre a pályá-
zati lehetőséget, és minél 
több pénz jusson Békés me-
gyének. Ha egy településnek 
javul a szolgáltatási szín-
vonala, csapadék és belvíz 
elvezető rendszerek épül-
nek, kiépül a szennyvízhá-
lózat, az ott élők életminő-
sége javul ezzel. A kisvárosi, 
falusi lét előnyei, a tágasság, 
a személyes kapcsolatok in-
tenzitása, a „minden elérhe-
tő távolságban megtalálha-
tó” érzése mellett, ha vannak 
Magyar Falu Program és 
TOP-os fejlesztések, akkor 
érthető, hogy miért állt meg 
közel ezer magyar kistele-
pülésen a népességfogyás. 
Amennyiben ehhez még tár-
sul a városkörnyéket alkotó 
kistelepülések és a megye-
székhely közötti erős szol-
gáltatás – vásárlás, munka-
helyek, oktatás – akkor jól 
lehet élni egy kis települé-

sen. Mi ilyen szempontból 
jól állunk. Békéscsaba isko-
laváros, a Csaba Center az 
ország egyik legnagyobb és 
legjobb bevásárló központ-
ja, a környező településekről 
rengetegen dolgoznak a me-
gyeszékhelyen, a közlekedé-
si kapcsolatok is jók. Ezek 
alapján Békéscsaba olyan 
térségi központként tud mű-
ködi, ami biztos, nyugodt 
életet biztosíthat a környe-
ző kisebb településen élők-
nek is.

– A közösségi oldalán folya-
matosan jelennek meg olyan 
fotók, amelyek valamilyen 
környezetvédelmi progra-
mon készültek. Pusztán a 
fák szerelmese, vagy úgy 
gondolja, hogy a klímavál-
tozás megállításában való-
ban az utolsó percekben va-
gyunk?

– A  kettő között találha-
tó az igazság. A  zöld kör-
nyezet fontos nem csak a 
klímavédelem, hanem a 
hangulatunk, a jóllétünk, az  
egészségünk szempontjá-
ból is. Amikor például Buda-
pest belvárosában gyalogo-
lok, és nem látok az utcában 
fát, füvet, vidéki emberként 
ez azonnal feltűnik és nyo-
masztólag hat rám. Tehát ez 
is benne van, és az is, hogy 
időnként „klíma-szorongok”, 
ami nem jó, de van ilyen. 
A  fák, az erdők, azoknak a 
mennyisége sorsdöntő a jö-
vőnk szempontjából. Tehát a 
fák ültetése, a nyári száraz-
ságban azok locsolása, óvá-
sa, a személyes motiváció 
mellett, az éghajlatunk él-
hetősége iránt érzett felelős-
ségnek is az eredménye. 

– Szakmáját tekintve közös-
ség építő, szociálpolitikus 
és tanár, de emellett elkö-
telezett állatvédő és kör-
nyezetvédő, miközben infra-
struktúra fejlesztésekért, 
gazdasági támogatási ügyek-
ben és munkahelyteremtő 
forrásokért lobbizik. Olykor 
van hiányérzete valamely te-
rülettel kapcsolatban?

– Igen, van, nem is kevés. 
Hiszen nincs olyan, hogy va-
lami készen van és hátra-
dőlhetünk. Ami ma rendben 
van, és nem figyelünk rá, azt 
holnap már javítani kellhet, 
ami ma elegendő, azt holnap 
sokan már kevésnek tarthat-
ják. Azt is tudom, hogy sok 
szempontból kell fejlődnie 
szeretett otthonunknak, Bé-
késcsabának, hogy minden-
ki jól érezze magát itthon. 
Ugyanakkor fontos, hogy 
tudjunk örülni az eredmé-
nyeinknek, éljük meg pozitív 
érzéssel mások erőfeszítése-
it is, és lássuk meg egymás-
ban a jót, a szeretnivalót. 
Biztos vagyok abban, hogy 
ez a saját boldogságunkhoz, 
boldogulásunkhoz is nagy-
ban hozzájárul!

Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

A vidéki egy tiszta, 
őszinte, bölcs világ
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Herczeg Tamás személyesen adta át Varga Zsuzsannának a 
Tehetség-díjat

Helyi érték az Ókígyósi 
Aranyménes
A Hungarikum törvényben 
foglaltak szerint a telepü-
lési önkormányzat telepü-
lési értéktárat és települési 
értéktár bizottságot hozhat 
létre, amelynek feladatai 
közé tartozik a településen 
fellelhető nemzeti értékek 
azonosításának szervezé-
se, a településen fellelhető 
nemzeti értékek adatait 
tartalmazó gyűjtemény lét-
rehozása, valamint azok 
megyei értéktárba történő 
megküldése.

Szabadkígyóson   még 
2016 novemberében tartot-
tak egy „Értéktár- Ébresz-
tő” elnevezésű fórumot, ahol 
a helyiek közösen megerősí-
tették, hogy létrehozzák a 
helyi értéktárat. Az épített 
értékeket, az arra méltó tár-
gyi értékeket, hagyományo-
kat és szellemi értékek sze-
rették volna ilyen formában 
is védetté tenni. Még abban 
az évben 8 javaslat érkezett 
a Kígyósi Értéktárba, egye-
zőség miatt 7 érték került be 
a lajstromba.
• Wenckheim Kastély
• Wenckheim Kripta 
• Diadalív 
• Szent Anna kápolna 
• Keresztes Halom 
• Kígyósi Kastélyjátékok
• Ókígyósi Aranyménes 

„A Wenckheim uradalom ide-
jén, körülbelül az 1800-as 
évek harmadán Wenckheim 
Antal József alapította az 
első Ókígyósi Aranyménest, 
de akkor még nem lipicai, ha-
nem arab lovakkal foglalkoz-
tak. 2004-ben Balogh József, 
Szabadkígyós polgármeste-
re hét lipicai kancát vásárolt, 
amiket az önkormányzatnak 
adományozott – azóta létezik 
a második Aranyménes.

Különösen értékes ez a faj-
ta, mert intelligens, ezáltal 
könnyen tanítható, és mond-
hatni a pompa lovai. Direkt 
erre a célra tenyésztették ki. 
Az állomány, illetve a ménes 
ma már 47 lóból áll. A lipicai 
ló nem igazán versenyzésre 

termett, hanem inkább a fo-
gatosra és a nyereg alatti, a 
magas spanyol lovasiskolára. 

A ménes Szabadkígyós 
méltán kiemelkedő érdekes-
sége, melynek alapítása egy 
korábbi ménes tiszteleté-
re történt. Nemcsak a helyi-
ek csodálhatják meg és al-
kalmanként lovagolhatják 
őket, hanem a megyéből, sőt 
annak határain túlról is ér-
keznek a lipicai ménes iránt 
érdeklődők.”-áll Lipták Imre 
javaslatában.  

Az Értéktár Bizottság ha-
tározata alapján, 2017. márci-
us 08-án, a Süle Józsefné által 
javasolt „Kígyósi Vályogtég-
la” is bekerült nyolcadikként 
a Kígyósi Értéktárba.

Az Ókígyósi Aranyménes lipicai lovai Fotó: hir6.hu
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A rendkívüli 
helyzet ellenére 
is a fejlődés útján 
Békés megye
Rendkívüli és különleges, 
viszontagságokkal, megpró-
báltatásokkal teli évtől kö-
szön el a nagyvilág, s szű-
kebb pátriánk. Immáron a 
második esztendő pereg tova 
az idő megállíthatatlan ho-
mokóráján, amit az emberi-
ség egy láthatatlan, de halá-
losan veszélyes vírus okozta 
világjárvány árnyékában, 
alapvetően védekezéssel 
tölt. A  koronavírus-járvány 
átírta a mindennapok for-
gatókönyveit, az elmúlt idő-
szakban világszerte új értel-
met nyert a veszélyhelyzet, 
illetve a biztonság fogalma, 
és felértékelődött a védelem, 
a védekezés képessége. 

A  kormány helyénva-
lóan és kellő időben meg-
hozott járványügyi dön-
téseinek köszönhetően 
Magyarországon a lehető 
leghamarabb rendelkezésre 
állt a pandémia letöréséhez, 
megfékezéséhez szükséges 
leghatásosabb és leghatéko-
nyabb fegyver, a védőoltás, 
ami életeket mentett, ment. 

A  világjárvány árnyéká-
ban a Békés megyei köz-
igazgatás is megtanult 
gúzsba kötve táncolni, hi-
szen egyszerre kellett el-
lássuk alapfeladatainkat, 
s megfeleljünk, eleget te-
gyünk a védekezés megszer-
vezésével kapcsolatos em-
berfeletti kihívásoknak. 
Bebizonyítottuk, hogy a köz-
jó érdekében tevékenykedő 
közigazgatásnak igenis van 
reagálóképessége, képes a 
létszámtöbbszörözésre, és 
a produktív kényszer meg-
sokszorozza erőinket. A kor-
mányhivatal egyik – ha nem 
– legfontosabb célja a me-
gye demográfiai és gazdasá-
gi helyzetének javítása, ezál-

tal a népességmegtartó erő 
növelése és a felzárkóztatás 
megteremtése.

A  veszélyhelyzet sem tán-
torított el céljaink megvaló-
sításától, Békés megye a fej-
lődés útján jár. Csökken az 
álláskeresők száma, mintegy 
150 ezren dolgoznak szűkebb 
pátriánkban. Az agrárium 
szereplői tavaly rekordössze-
gű 59,5 milliárd forintos tá-
mogatásban részesültek, az 
idei kérelmek előlegeit orszá-
gosan is kiemelkedő mérték-
ben fizettük ki. A  megyében 
megújulnak az utak: terve-
zik az M47-est, több szaka-
sza is elkészült már az M44 
gyorsforgalmi útnak, Békés 
ez által bekapcsolódott az or-
szág közúti vérkeringésébe. 
A  kormányhivatal számos, 
nemzetgazdasági szempont-
ból kiemelt beruházás során 
koordinálja az eljárásokat, 
elég csak a mezőhegyesi Mé-
nesbirtokot, a szabadkígyósi 
Wenckheim-kastélyt, a gesz-
ti Tisza-kastélyt, a gyu-
lai Airbus-beruházást vagy 
több Békéscsabát érintő be-
ruházást említenünk.

A  Megváltó születésére, a 
betlehemi csillag felragyo-
gására készül a keresztény 
világ. Az advent a legszen-
tebb csodára várakozás idő-
szaka. Éppen ezért fontos, 
hogy ünneplőbe öltöztetett 
lélekkel és igaz szívvel tud-
junk szeretni és hálát adni.

A Békés Megyei Kormány-
hivatal nevében meghitt, ál-
dott, kegyelmekben gazdag 
karácsonyt és egészségben, 
sikerekben, eredményekben 
gazdag békés, boldog új esz-
tendőt kívánok a választóke-
rület valamennyi lakosának!

DR. TAKÁCS ÁRPÁD  
KORMÁNYMEGBÍZOTT

– Tudomásom szerint jól 
szerepeltek a Magyar Falu 
program kiírásain!

– Igen, több nyertes pá-
lyázatunk is volt. Urnafal 
építésére közel 5 millió fo-
rintot, temetői hűtőkamra 
felújítására, bejáró építésé-
re és elhagyott ingatlanok 
közcélra történő megvá-
sárlása, valamint a Rákó-
czi utcai útfelújításra is 
ugyanennyit nyertünk. Kö-
zösségi tér (Civil Ház) fel-
újítására 9.881.784 forint 
támogatást kaptunk. Az 
összeg az önkormányzat tu-
lajdonában álló, régi orvo-
si rendelő épületének fel-
újítására lett felhasználva. 
Az Iskola utca 4. szám alat-
ti ingatlan „Civil ház” el-
nevezéssel került renová-
lásra, ahol a szabadkígyósi 
civil szervezeteknek kívá-
nunk kényelmes, és modern 
körülményeket biztosíta-
ni, segítve ezzel a közösség-
szervező feladatukat. A be-
ruházás keretében mosdó, 
zuhanyzó és konyha is ki-
alakításra került, mellette 
energiahatékony hűtő-fű-
tő klímával kívánjuk bizto-
sítani az épület téli fűtését 
és a nyári hűtését. Megújult 
az épület ereszcsatornája és 
bádogozása, valamint a he-
lyiségek belső burkolata. 
Eszközbeszerzésre is futot-
ta a forrás, így berendeztük 
az épületet. A konyha tűz-
hellyel, mosógéppel, kony-
haszekrényekkel került fel-
szerelésre, valamint az 
utcára néző két nagytermet 
egybenyitottuk, és szin-
tén bebútoroztuk. Ülőgar-
nitúrát, székeket, asztalo-
kat, polcokat, szekrényeket, 
komódokat vásároltunk, 
függönyökkel szépítettük. 
Most már minden lehető-
ségünk adott a közösségi 
programok szervezéséhez 
kapcsolódó rendezvényeink 
színvonalasabbá és kényel-
mesebbé tételéhez, felélén-
kítve ezzel Szabadkígyós 
közösségi életét. Igazán jó 
lehetőség a kistelepülések-
nek a Magyar Falu Prog-
ram, ami által mi is helyben 
tudjuk tartani a már meg-
lévő lakosságot, és új lakók 
betelepülését is ösztönöz-
ni tudjuk, mert a helyi iden-
titástudat erősítése érdeké-
ben több, színvonalasabb 
és sokszínűbb programok-
ra tudjuk invitálni az itt, és 
a környéken élőket – sorolta 
a polgármester.

– Sokan költöznek Szabad-
kígyósra?

– Folyamatosan jönnek új 
lakók a településre, örülünk, 
ha fiatalok, családok itt ta-
lálják meg a boldogulásukat. 
Békéscsaba közelsége miatt 
vonzó itt élni. Amennyiben 

a szülők dolgoznak, gyerme-
keik ellátása is megoldott. A 
bölcsődénkre 80 millió fo-
rintot költöttünk, az épü-
let átalakításon esett át, de 
megújultak a külső terek is 
az intézmény környékén, il-
letve parkoló is épült.

– Új munkahelyeket is sike-
rül létrehozni?

– Munkahelyteremtési 
célzattal, ugyancsak TOP-
os pályázatból valósult meg 
a meglévő inkubátorházunk 
bővítése, korszerűsítése 
126 538 731 forintból. A fej-
lesztés érintette a főépület 
energetikai korszerűsíté-
sét, szigetelését, napelemek 
elhelyezését, a szociális he-
lyiségek felújítását, továb-
bá egy teljesen új 224 négy-
zetméteres raktárépület 
kialakítását. A modern lé-
tesítmény a helyi vállalko-
zásokat segíti, és ezzel a be-
ruházással pedig várhatóan 
új munkahelyek létesül-
nek a településen. Szabad-
kígyóson a belvízelveze-
tő árokrendszer is megújult 
120  000  000 forintból.  Ab-

ban, hogy projektjeink mű-
szaki tartalmai az elvá-
rásoknak megfelelően 
teljesüljenek, a kivitelezé-
sek lebonyolódjank, nagyon 
nagy szerepe van a jegy-
zőnknek, Zatykó Katalin-
nak, akinek ezúton is köszö-
nöm áldozatos munkáját! 

– Az elmondottakból úgy 
tűnik, hogy pályázati szem-
pontból sikeres évet zár-
nak. Milyen nagyobb tervük 
van az újesztendőre?

– Komoly kulturális- 
öko tu risz ti kai és öröksé-
gi helyszínek fejlesztésé-
ben gondolkodunk, amire 
elnyertünk 580  000  000 fo-
rint TOP-os forrást. A pályá-
zatot Szabadkígyós Község 
Önkormányzata Újkígyós 
Város Önkormányzatá-
val, valamint a Békés Me-
gyei Önkormányzati Hiva-
tallal közösen, konzorciumi 
formában valósítja meg 100 
százalékos támogatási in-
tenzitással. Célunk a Sza-
badkígyósra érkező látoga-
tók számának növekedése, 
a turisztikai mutatószámok 

emelkedése és a szezonali-
tás hatásainak mérséklése, 
a település szolgáltatási kí-
nálatának bővítése, amelyek 
a jelenlegi kínálattal össze-
kötve, a meglévő és az új cél-
csoportot megcélozva önálló 
szolgáltatásként is megáll-
ja helyét a turizmus kínála-
ti piacán – foglalta össze Ba-
logh József, polgármester, 
aki a részletekbe is beava-
tott a jövő év ilyenkorra már 
megvalósuló pályázat kap-
csán. – Kialakításra kerül 
egy Postamúzeum, a Kas-
tély személyzetének életét 
bemutató termek, Állatsi-
mogató, tanyasi életet bemu-
tató udvar, településtörté-
neti kiállító terem, Istálló 
és kocsimúzeum. Lesznek új 
parkolók, kerékpárút.

A Szabadkígyóst Újkígyós 
várossal összekötő nyom-
vonalon 1500 méternyi sza-
kaszon új pályaszerkezettel 
történő kerékpárutat épí-
tünk.  Szabadkígyós belte-
rületén 2900 méter hosz-
szan a meglévő kerékpárút 
fejlesztése történik majd, 2 
méterre történő kiszélesí-
tésével. Szabadkígyós kül-
területén pedig 220 méter 
hosszan új kerékpárút épül. 
A Wenckheim kerékpár-
út Szabadkígyóson végződő 
pontjához a Kastély utcá-
ban csatlakoznánk, ahol ke-
rékpáros nyom kialakításá-
val és az érintett útburkolati 
szakasz felújításával 400 
méter hosszúságban ösz-
szekötnénk az Ókígyósi úti 
főúton haladó kerékpárút-
tal. Épül egy tematikus ját-
szótér, kerékpáros szerviz- 
és pihenőpontok, valamint 
madármegfigyelő helyek. 
Gazdagon felszerelt, egye-
di gyakran tájspecifikus 
termékekkel ellátott aján-
dékbolt, filmvetítő és in-
formációs pont kerül még 
kialakításra és természete-
sen látogatóbarát szolgál-
tatások, mint kávézó, gyer-
mekfoglalkoztató, ingyenes 
WIFI.
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A fejlődés közös érdem

A felújított bölcsődét Herczeg Tamás országgyűlési képviselő, Balogh József polgármes-
ter, és Zalai Mihály, a megyei közgyűlés elnöke adták át

Balogh József, Szabadkígyós Község polgármestere
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Szavazzon a Közösség-díjra!
Békés megye 1. sz. válasz-
tókerületének országgyűlé-
si képviselőjeként 2021-ben 
hagyományteremtő szán-
dékkal kitüntető díjat ala-
pítottam a választókerület 
településein (Békéscsaba, 
Csabaszabadi, Csorvás, Ge-
rendás, Kétegyháza, Két-
soprony, Kondoros, Sza-
badkígyós, Telekgerendás, 
Újkígyós) működő civil 
szervezetek, közösségek te-
vékenységének elismerésé-
re. Településenként évente 
1 db díj adományozható.

A  „Közösség-díj”-at az 
adott településen műkö-
dő közösségek (jogi szemé-
lyiséggel rendelkező civil 
szervezetek, jogi személyi-
séggel nem rendelkező kö-
zösségek) közül az kaphat-

ja, amely az előző évben a 
legtöbbet tette az alábbi te-
rületek valamelyikén: kul-
túra, közművelődés, hagyo-
mányőrzés, sport, képzés, 
ismeretterjesztés, tele-
pülésfejlesztés, közösség-
fejlesztés, szociális te-
vékenység, környezet- és 
természetvédelem, polgári 
védelem.

2022-ben ismét meghir-
detem a Közösség-díjat, 
amelyre 2022. február 1. és 
február 28 között adhatják 
le szavazataikat online fe-
lületen és papír alapú szava-
zással. 

A  díjak átadására minden 
évben március hónapban ke-
rül sor. 

Egy személy csak egy sza-
vazatot adhat le kizárólag az 

állandó lakcíme szerinti te-
lepülésen működő közösség-
re. A  szavazólapon/inter-
netes felületen a szavazatot 
leadó személy köteles megad-
ni nevét, állandó lakcíme sze-
rinti települését (utca, ház-
szám nélkül) és életkorát. 
A  díj meghirdetése és a sza-
vazás részletei az inter-
neten, a helyi Polgármes-
teri Hivatalokban és a 
helyi nyomtatott médiá-
ban kerülnek közzétételre. 
Az adományozott díj: 60 ezer 
Ft pénzjutalom, valamint ok-
levél, mely tartalmazza a „KÖ-
ZÖSSÉG-DÍJ” megnevezést, 
továbbá a díjazott közösség 
nevét, a település nevét, ahol a 
közösség működik és a díj ado-
mányozásának évszámát.

Herczeg Tamás

A s ze retet t ürelm es , jósá gos; a s ze retet n e m ir igykedik , 
a s ze retet n e m ké rkedik , n e m f uvalkodik . 

Ne m v i selkedik bántóan , n e m ke res i a m a ga h a s z n át , 
n e m ge r jed h ara gra , n e m ró ja fel  a ross zat!

Ne m ö r ül a h ami ssá gn ak , d e együt t ö r ül a z iga zsá ggal . 
Min d e nt elfed e z ,  min d e nt hi s z ,  min d e nt re m él ,  min d e nt elt ű r. 

A s ze retet soh a el n e m múlik

( Pál el ső l e vel e a ko r inthu s iakh oz 13 , 4 - 8 .)

Pá l a Postol g on dol atáva l k í vá nok jó egész séget, 
szer etettelj es, á ldott k a r ácson y t 

és boldog új eszten dőt!

 Herczeg Tamá s
 S zaba dk ígyós o rs zá ggy ű l és i ké p v i sel ő je

Recept
Töltött rostélyos Csáky módra
Ruff Dezső a Wenckheim-család utolsó szakácsa volt, 
aki a legenda szerint 385-féleképpen tudta elkészíteni a 
tojásételt. Az ő unokája Nemeskéri János, látogatás tett 
a szabadkígyósi önkormányzatnál és nagyapja portréját 
megőrzésre átadta a helyieknek. Továbbá a település-
nek ajándékozott egy Csáky Sándor által szerkesztett 
gigantikus receptgyűjtemény. Álljon itt abból egy fogás.

HOZZÁVALÓK
• 4 db rostélyos
• fél kiló darált disznóhús
• fél pohár rizs
• petrezselyemzöld
• 2 fej vöröshagyma

• 2 tojás
• 1 citrom
• 1 pohár tejföl
• zsír
• só, bors

ELKÉSZÍTÉS
Négy darab szép nagy rostélyost laposra verünk és mind-
két oldalát kellően besózzuk. 
Töltelék: fél kiló darált disznóhúst kevés zsírban, kevés 
hagymában félig puhára párolunk. Külön fél pohár rizst pet-
rezselyem zöldjével puhára főzünk. A hússal összekeverve 
sót, borsot, egy-két tojássárgáját és kevés tejfelt hozzáadunk. 
A rostélyosokat ezzel a masszával megtöltjük, összeteker-
jük és jó erős cérnával gömbölyűre kötjük. Lábasban kevés 
zsíron egy db. vereshagymát puhára párolunk, azután a töl-
tött tekercseket belé tesszük. Kevés víz hozzáadásával kb. 
két órán át puhára pároljuk. Tálalás előtt fél citrom leve és 
héja jön bele, meg jócskán tejfel. Tálaláskor a cérnát levéve 
ujjnyi vastag karikákra szeleteljük, a levét ráöntjük. 
Körözni lehet makarónival, sós vízben kifőtt burgonyával 
és citromszeletekkel. fotó: eletforma.hu 

Többgenerációs a tagság
Herczeg Tamás, ország-
gyűlési képviselő kitün-
tető díjat alapított tavaly 
választókerülete telepü-
lésein, a helyben működő 
civil szervezetek, közös-
ségek tevékenységeinek 
elismerésére. Ő maga is 
számos közösséggel, civil 
szervezettel dolgozott 
együtt az elmúlt évti-
zedekben, több formá-
lis vagy nem formális 
közösségnek volt, vagy 
tagja még ma is. Meg-
győződése, hogy a civil 
szerveződések nagyon 
sokat tudnak hozzátenni 
egy-egy település életé-
hez a kultúra, a közmű-
velődés, a hagyomány-
őrzés, a sport, a képzés, 
az ismeretterjesztés, a 
településfejlesztés, a 
közösségfejlesztés, a 
szociális tevékenység, 
a környezet- és termé-
szetvédelem, a polgárőr 
mozgalom illetve egyéb 
civil tevékenységek 
területén. Ez motiválta, 
hogy az adózott képvise-
lői jövedelméből 60 ezer 
forint pénzjutalommal 
együtt azon közösségek 
kapják meg a KÖZÖSSÉG-
DÍJ elismerést, amelyek-
ről a helyben élők azt 
mondják, hogy a legtöb-
bet tettek lakóhelyükért. 
A szavazatok alapján a 
2020. évi tevékenységé-
ért ezt a kitüntető címet 
vehette át a Szabadkígyós 
Szabadidő Sport Club.

Szabadkígyóson nemcsak 
a Közösség-díj elnyerése 
igazolja a széles körű civil 
szerveződés aktív települé-
si jelenlétét, hiszen a sport 
klubban generációk tömö-
rülnek a 120 fős tagságban. 
Egy „triumvitrátus” veze-
ti a szabadidős elfoglalt-
ságokra épülő közösséget 
Murvai Dávid elnökletével, 
de Szabó László alelnök-
kel beszélgettem a minden-
napjaikról, akinek az édes-
apja is a vezetőséget erősíti.

– Ez a klub nagyon régi, 
1992-ben már az újjáala-
kulásáról beszélhetünk. 
Célunk a szabadidős elfog-
laltságok kínálata mellet 
a futball utánpótlás bizto-
sítása. A településnek fel-
nőtt megye I. osztályú csa-
pata van és bennünket 
szerencsére sok gyerek lá-
togat. Egyébként a kötelé-
künkben mondhatni, hogy 

óvodásoktól a szenioro-
kig megtalálható minden 
korosztály – mutatta  be a 
szervezetet az alelnök, aki 
maga is felmutathat egy ge-
nerációs vonulatot, édes-
apja, gyermeke is itt foci-
zott, focizik, sőt őmaga még 
edzősködik is. – A labdajá-
ték mellett feltörekvőben 
van náluk a lovaglás is,ami 
ugyancsak szép reménye-
ket vetít előre. Mindezek-
kel együtt a jókedv, az ösz-
szetartozás érzése az, ami 
összeköti a szabadkígyósi 
sportszeretőket.

– Hogyan fogadták a díjat?
– Nagyon örültünk, hisz 

ilyesfajta elismerésben 
még nem volt részünk, sőt, 
soha nem is hallottunk 
ilyenről. A lakosság is po-
zitívan fogadta, nagyon so-
kan gratuláltak, megállí-
tottak bennünket. A díjjal 

együtt kaptunk 60 ezer fo-
rintot is, amit a gyerekekre 
költöttünk. Az utánpótlás-
ban futbalozóknak vet-
tünk sportfelszereléseket, 
mezeket. A felnőttek most 
is, mint oly gyakran önzet-
lenül tudják támogatni a fi-
atalokat. Kétféle tenden-
cia van talán manapság a 
sportban. Az egyik az na-
gyon anyagias, verseny-
elvű, sok pénzbe kerül. A 
másik inkább marad a sza-
badidős, önmaga örömére 
történő testmozgás hatá-
rain belül, ami azért jóval 
szerényebb költségvetést 
igényel, viszont közössé-
gi hozadéka semmivel sem 
kevesebb a másiknál. Mi az 
utóbbiba tartozunk. Mel-
lettünk ál a településünk 
is, az utóbbi években egy-
re inkább érezhető a tá-
mogatásuk. Amiben csak 
tud, segít az önkormányzat 
bennünket. Nem kell bér-
leti díjat fizetnünk, állják a 
rezsi költségeinket, áldoz-
nak az utazásainkra. Cse-
rébe mi is igyekszünk vi-
szonozni ezt. Például volt, 
hogy az önkormányzat 
nyert járdafelújításra tá-
mogatást. Mi bevállatuk, 
hogy a régi járólapokat, kö-
rülbelül 1 kilométernyit, 
felszedjük és az így meg-
maradt pénzen új szakasz-
szal lehetett bővíteni a jár-
dát. Igyekszünk példát is 
mutatni, hisz nem mind-
egy, hogy a gyerekek ahogy 
egy családban is, mit lát-
nak maguk előtt egy közös-
ségben!

A Szabadkígyósi Szabadidő Sport Klub kapta a Közösség-díjat


